
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
 
Készült:  Hajdúszoboszló Város Önkormányzata Képviselő-
testületének 2008. január 17-én 14.00 órakor kezdődött  nyilvános 
üléséről.   

 
Jelen vannak:  Dr. Sóvágó László polgármester, Dr. Papp Jenő 

alpolgármester, Kocsis Róbert, Váradi Ferenc, 
Majoros Petronella, Vágó Zsolt, Nagy Bálint, 
Harsányi István, Örvendi László, Erdei Gyula, 
Szandai Kázmér, Dr. Rácz Tiborné, Máté Lajos, 
Tarcsi András, Marosi György Csongor, Kanizsay 
Béla, Radácsi Gusztáv, Dede Ernő képviselők, 
Márton Attila országgyűlési képviselő; Dr. Vincze 
Ferenc jegyző, Farkasné dr. Ungvári Ilona aljegyző, 
Nagyné dr. Kézi Éva egészségügyi, szociális 
irodavezető, Szilágyiné Pál Gyöngyi irodavezető-
főmérnök, Lőrincz László irodavezető-főkönyvelő, 
Varga Imre oktatási, művelődési, sport iroda-vezető, 
Gubányi István technikus, Molnár Viktória 
jegyzőkönyv-vezető és érdeklődő állampolgárok.  

 
Dr. Sóvágó László: Köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy 
a testület határozatképes. A meghívóban feltüntetett napirendek 
megtárgyalását javasolta, illetve kérte az ülés előtt kiosztott következő 
napirendek felvételét: Előterjesztés a Pávai Vajna Ferenc Általános 
Iskola alapító okiratának módosításáról; Előterjesztés a polgármester 
illetményének és költségtérítésének megállapítására; Képviselői 
indítvány önkormányzati lakások bérbeadására. Javasolta továbbá, 
hogy az 5. és a 14. számú előterjesztést összevontan tárgyalja a 
képviselő-testület.  
 
Marosi György Csongor: Kérte, hogy a kiosztott napirendek 
felvételéről külön szavazzon a testület.  
 
A képviselő-testület azt a javaslatot, hogy az 5. és 14. számú 
előterjesztést összevontan tárgyalja a képviselő-testület 16 igen (Kocsis 
Róbert, Majoros Petronella, Dr. Rácz Tiborné, Nagy Bálint, Máté Lajos, 
Kanizsay Béla, Erdei Gyula, Dr. Sóvágó László, Váradi Ferenc, 
Harsányi István, Szandai Kázmér, Vágó Zsolt, Tarcsi András, Dede 
Ernő, Dr. Papp Jenő, Örvendi László), 1 nem (Radácsi Gusztáv) 
szavazat és 1 tartózkodás (Marosi György Csongor) mellett támogatta; 
Pávai Vajna Ferenc Általános Iskola alapító okiratának módosításáról 
szóló előterjesztés napirendre vételével 18 igen (Kocsis Róbert, 
Majoros Petronella, Dr. Rácz Tiborné, Nagy Bálint, Máté Lajos, 
Kanizsay Béla, Erdei Gyula, Dr. Sóvágó László, Váradi Ferenc, 
Harsányi István, Szandai Kázmér, Vágó Zsolt, Tarcsi András, Dede 
Ernő, Dr. Papp Jenő, Örvendi László, Radácsi Gusztáv, Marosi György 
Csongor) szavazat mellett, tartózkodás és ellenszavazat nélkül 
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egyetértett; a polgármester illetményének és költségtérítésének 
megállapításáról szóló előterjesztés napirendre vételével 18 igen 
(Kocsis Róbert, Majoros Petronella, Dr. Rácz Tiborné, Nagy Bálint, 
Máté Lajos, Kanizsay Béla, Erdei Gyula, Dr. Sóvágó László, Váradi 
Ferenc, Harsányi István, Szandai Kázmér, Vágó Zsolt, Tarcsi András, 
Dede Ernő, Dr. Papp Jenő, Örvendi László, Radácsi Gusztáv, Marosi 
György Csongor) szavazat mellett, tartózkodás és ellenszavazat nélkül 
egyetértett; önkormányzati lakások bérbeadásáról szóló képviselői 
indítvány napirendre vételével 12 igen (Kocsis Róbert, Majoros 
Petronella, Vágó Zsolt, Tarcsi András, Dede Ernő, Dr. Papp Jenő, 
Váradi Ferenc, Nagy Bálint, Máté Lajos, Kanizsay Béla, Erdei Gyula, 
Dr. Sóvágó László), 2 nem (Dr. Rácz Tiborné, Radácsi Gusztáv) 
szavazat és 4 tartózkodás (Harsányi István, Marosi György Csongor, 
Szandai Kázmér, Örvendi László) mellett egyetértett; a javasolt 
napirenddel 17 igen (Kocsis Róbert, Majoros Petronella, Dr. Rácz 
Tiborné, Nagy Bálint, Máté Lajos, Kanizsay Béla, Erdei Gyula, Dr. 
Sóvágó László, Váradi Ferenc, Harsányi István, Szandai Kázmér, Vágó 
Zsolt, Tarcsi András, Dede Ernő, Dr. Papp Jenő, Örvendi László, 
Marosi György Csongor) szavazat és 1 tartózkodás (Radácsi Gusztáv) 
mellett egyetértett és az alábbi napirendet fogadta el:   
 

Napirend:  
 
1.) Jelentés önkormányzati rendeletek felülvizsgálatáról 
      Előadó: jegyző 
 
2.) Előterjesztés a Szent István parkban lévő árushelyek egységes    
     arculatának kialakításáról 
     Előadó: irodavezető-főmérnök 
 
3.) Előterjesztés szolgálati lakás kiutalására 
     Előadó: Városgazdálkodási Zrt. vezérigazgatója 
 
4.) Előterjesztés vagyoni ügyekben: 
     a.) a Siesta Üdülőszövetkezet kérelméről, 
     b.) a Hetednapi Adventista Egyház kérelméről, 
     c.) szántó bérleti szerződés meghosszabbítására, 
     d.) a Hóvirág u. 83. szám alatti telek értékesítésére 
     Előadó: irodavezető-főkönyvelő 
 
5.) Előterjesztés pótigényekről 
     Előadó: irodavezető-főkönyvelő 
 
6.) Tájékoztató a Programkoordinációs Bizottság 2007. évi munkájáról 
     Előadó: Kulturális és Sport Bizottság elnöke 
 
7.) Beszámoló testvérvárosi kapcsolatokról 
     Előadó: polgármester  
 
8.) Előterjesztés Marosi György Csongor képviselő úr interpellációjára   
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     adott válasz kivizsgálására 
     Előadó: irodavezető-főmérnök 
 
9.) Előterjesztés a településrendezési terv módosításáról   
     Előadó: főépítész  
 
10.) Képviselői indítvány önkormányzati lakások bérbeadására  
       Előadó: indítványozó képviselők 
  
 11.) Előterjesztés a Pávai Vajna Ferenc Általános Iskola alapító   
        okiratának módosításáról 
 Előadó: oktatási irodavezető  
 
12.) Előterjesztés a polgármester illetményének és költségtérítésének  
        megállapítására 
        Előadó: jegyző  
 
 13.) Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásról 
        Előadó: polgármester 
 
14.) Tájékoztató a két képviselő-testületi ülés közötti eseményekről 
        Előadó: polgármester 
 
15.) Válasz képviselői interpellációkra: 
        a.) Erdei Gyula képviselő úr parkolással kapcsolatos   
        interpellációjára, 
        b.) Váradi Ferenc képviselő úr városi zászlókkal kapcsolatos  
        interpellációjára, 
        c.) Nagy Bálint képviselő úr mozival kapcsolatos interpellációjára,  
        d.) Marosi György Csongor képviselő úr fenyőfa árusítással   
        kapcsolatos interpellációjára, 
        e.) Kocsis Róbert képviselő úr Bárdos iskola előtti parkolással  
        kapcsolatos interpellációjára,   
        f.) Majoros Petronella képviselő asszony interpellációira 
        Előadó: jegyző 
                     irodavezető-főmérnök 
 
Kérdések, interpellációk, bejelentések 
 
Zárt ülésen: 
 
1.) Előterjesztés átmeneti segély ügyében benyújtott fellebbezések  
      elbírálására 
     Előadó: egészségügyi, szociális bizottság elnöke 
 

Első napirend:  
 
Marosi György Csongor: Az ügyrendi, igazgatási, jogi bizottság 
megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag támogatta.  
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Váradi Ferenc: Több olyan rendelet is szerepel az anyagban, amelyik 
már nem aktuális vagy hatályát vesztette. A közterület név- és 
házszámozás megjelölésének szabályairól szóló rendelettel 
kapcsolatosan elmondta, hogy a végrehajtás még mindig nem történt 
meg teljesen, az utca- és házszámozás jelenleg is hiányos.  
Kérdést tett fel, melyre Dr. Vincze Ferenc válaszolt.  
 
Dr. Vincze Ferenc: Néhány hibára rávilágítottak képviselő úr korrekciós 
javaslatai. A cél az volt, hogy egy átfogó kép készüljön a rendeletekről. 
A következő testületi ülésre készül egy aktuális lista, amely a már 
hatályon kívüli rendeleteket nem tartalmazza.  
 
Váradi Ferenc: Az utcák házszámozása szabálytalan, az 
építéshatóságon rendbe kell tenni ezt. Ez nem gépkérdés, hanem 
szándék kérdése.   
 
Dr. Vincze Ferenc: Új okmányirodai rendszerben működik a 
házszámozás, amíg a rendszerben nem szerepel a jó házszám, addig 
bejelentkezni sem lehet oda.  
 
A képviselő-testület 18 igen (Kocsis Róbert, Majoros Petronella, Dr. 
Rácz Tiborné, Nagy Bálint, Máté Lajos, Kanizsay Béla, Erdei Gyula, Dr. 
Sóvágó László, Váradi Ferenc, Harsányi István, Szandai Kázmér, Vágó 
Zsolt, Tarcsi András, Dede Ernő, Dr. Papp Jenő, Örvendi László, 
Radácsi Gusztáv, Marosi György Csongor) szavazat mellett, 
tartózkodás és ellenszavazat nélkül elfogadta az előterjesztést és a 
következő határozatot hozta:  
 
  1/2008. (I. 17.) Képviselő-testületi határozat 
 

Hajdúszoboszló Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az 
ügyrendi, igazgatási, jogi bizottság hatályos önkormányzati 
rendeletek felülvizsgálatáról adott jelentését tudomásul veszi 
azzal, hogy a bizottság az előterjesztésben megjelölt, valamint az 
Európai Uniós jogharmonizációs kötelezettséggel járó 
jogszabályokra vonatkozóan a felülvizsgálatot folytatja. 
 
Határidő: a jogharmonizációra 2009. december 28. 
Felelős: - jegyző 
              - ÜIJB elnöke 

 

Második napirend:  
 
Harsányi István: A városfejlesztési, műszaki bizottság megtárgyalta az 
előterjesztést és a következő határozati javaslatot támogatta 
egyhangúlag: „A városfejlesztési, műszaki bizottság javasolja a 
képviselő-testületnek, hogy a Szent István parkban lévő árusítóhelyek 
továbbra is a strand nyári bejárata előtti téren maradjanak. Az idei 
szezonban az előző években bevált gyakorlatnak megfelelően 
gurulókocsikról történjen az árusítás, a jövő évet illetően az 
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árusítóhelyek egységes arculatának kialakításához meg kell tenni a 
szükséges intézkedéseket az árusító pavilonok megtervezése, valamint 
a strand nyári bejárata előtti téren történő megvalósítása érdekében.” 
Főbb érvek: az elektromos hálózat kiépítése, más városokban is 
található bazár nevezetesség mellett.  
 
Szandai Kázmér: A pénzügyi, gazdasági bizottság is megtárgyalta az 
előterjesztést, 1 tartózkodás mellett elfogadta a városfejlesztési, 
műszaki bizottság módosító indítványát. A bizottság véleménye szerint, 
ha ezek a pavilonok megtervezhetők és kivitelezhetők lesznek a szezon 
előtt, akkor induljon meg a munka.  
 
Dr. Sóvágó László: A műszaki bizottság javaslatát támogatja, ne 
döntsön most a testület. Nem tartja összeegyeztethetőnek a készülő 
bazársort a fürdő főbejáratával.    
 
Máté Lajos: Az idegenforgalmi bizottság tegnapi ülésén megtárgyalta 
az előterjesztést, a határozati javaslat egyetlen pontját sem támogatja 
ebben a formában. Ennek egyik oka a beruházási munkacsoport 
érvelése, mely szerint a 800.000 Ft tervezési költség túl magas és más 
vállalkozót nem talált az iroda.  
 
Nagy Bálint: A kulturális és sport bizottság is megtárgyalta az 
előterjesztést, egyhangúlag elutasította a határozati javaslatot.  
 
Tarcsi András: Javasolja, hogy a vakparkoló helyett a Szent István 
park régi 4-es főút mentén lévő területén legyen a bazársor elhelyezve.  
 
Váradi Ferenc: Nem támogatja a beruházási munkacsoport javaslatát, 
mely szerint a vakparkolóban legyen kialakítva a bazársor. Véleménye 
szerint a pavilonok gyártását el lehet kezdeni minőségi anyagból. A 
városfejlesztési irodának csak a telepítési tervet kell elkészítenie, hogy 
hova rakják a pavilonokat.  
 
Dede Ernő: A parkolási helyzet nincs megoldva azon a területen. Nem 
támogatja, ha megszűnnének a parkolók, mert ez bevételkiesést 
eredményezne.  
 
Erdei Gyula: Nem ért egyet a vakparkoló felhasználásával. Javasolja, 
hogy tűzzön ki egy határidőt a testület az árusítóhelyek kijelölésére. 
Meg kell határozni pontosan azt a helyet, ahol az árusok 
tartózkodhatnak, forgalmi akadályt ez nem jelenthet. Érdemes lenne 
megvizsgálni erre a célra a Gyógyfürdő parkolóját.   
 
Szandai Kázmér: A pavilonok legyártatását közbeszerzési eljárás 
keretében lehet megvalósítani.  
 
Dr. Sóvágó László: A határidőt javasolja június 30-ban megállapítani.  
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A képviselő-testület a javasolt módosítást 15 igen (Kocsis Róbert, 
Majoros Petronella, Dr. Rácz Tiborné, Nagy Bálint, Máté Lajos, 
Kanizsay Béla, Erdei Gyula, Dr. Sóvágó László, Harsányi István, 
Szandai Kázmér, Vágó Zsolt, Tarcsi András, Dede Ernő, Dr. Papp 
Jenő, Radácsi Gusztáv), 1 nem (Váradi Ferenc) szavazat és 2 
tartózkodás (Marosi György Csongor, Örvendi László) mellett elfogadta 
és a következő határozatot hozta:  
 
  2/2008. (I. 17.) Képviselő-testületi határozat 
 

 Hajdúszoboszló Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
támogatja, hogy a Szent István parkban található árusítóhelyek 
2008 évben a korábbi évek gyakorlatának megfelelően a strand 
nyári bejárata előtti téren maradjanak. Ebben az évben az árusítás 
még történhet gurulókocsiról. 
Utasítja a jegyzőt, hogy az árusítóhelyek új kijelölésére 
vonatkozóan – figyelemmel a testületi ülésen elhangzott 
javaslatokra - készítsen előterjesztést több alternatívát is 
felvázolva. 
 
Határidő: folyamatos, előterjesztés helykijelölésre: 2008. június 30. 
Felelős:   jegyző 

 

Harmadik napirend:  
 
Dr. Rácz Tiborné: Az egészségügyi, szociális bizottság megtárgyalta 
az előterjesztést, egyhangúlag az első pályázónak javasolja a szolgálati 
lakás kiutalását.  
 
Erdei Gyula: Az oktatási bizottság is megtárgyalta az előterjesztést, 
egyhangúlag szintén az első pályázónak javasolja a szolgálati lakás 
kiutalását.  
 
Szandai Kázmér: Az első pályázó korábban már kapott önkormányzati 
lakást, az ő elhelyezése megoldott. A második pályázó viszont nem. 
Kéri a képviselő-testületet, hogy ezt a szempontot figyelembe véve a 
második pályázót támogassa.  
 
Erdei Gyula: Az első pályázó minden alkalommal benyújtotta 
pályázatát, amikor nagyobb lakásra lehetett pályázni. Nagyon rossz 
szociális körülmények között neveli gyermekeit.  
 
A képviselő-testület Gulyásné Bogár Andrea kérelmét 5 igen (Kocsis 
Róbert, Szandai Kázmér, Örvendi László, Dr. Rácz Tiborné, Nagy 
Bálint), 6 nem (Váradi Ferenc, Máté Lajos, Kanizsay Béla, Vágó Zsolt, 
Radácsi Gusztáv, Erdei Gyula) szavazat és 6 tartózkodás (Majoros 
Petronella, Tarcsi András, Dr. Papp Jenő, Harsányi István, Dede Ernő, 
Dr. Sóvágó László) mellett elutasította; Szilágyiné Mező Julianna 
kérelmét 14 igen (Kocsis Róbert, Majoros Petronella, Máté Lajos, 
Kanizsay Béla, Erdei Gyula, Dr. Sóvágó László, Harsányi István, Vágó 
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Zsolt, Váradi Ferenc, Tarcsi András, Dede Ernő, Dr. Papp Jenő, Marosi 
György Csongor, Radácsi Gusztáv), 1 nem (Dr. Rácz Tiborné) szavazat 
és 3 tartózkodás (Szandai Kázmér, Örvendi László, Nagy Bálint) mellett 
támogatta és a következő határozatot hozta: 
 
  3/2008. (I. 17.) Képviselő-testületi határozat 
 
  Hajdúszoboszló Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a  
  Hajdúszoboszló, Gönczy Pál u. 15. sz. alatti szolgálati lakás  
  bérlőjéül Szilágyiné Mező Juliannát jelöli ki 2013. január 31-ig. 
 
  Határidő: 2008. január 31. 
  Felelős:   VgZrt vezérigazgatója 
 

Negyedik napirend: 

 

A, 
 
Harsányi István: A városfejlesztési, műszaki bizottság megtárgyalta az 
előterjesztést és egyhangúlag támogatta. 
 
Szandai Kázmér: A pénzügyi, gazdasági bizottság is megtárgyalta az 
előterjesztést és egyhangúlag támogatta. 
 
A képviselő-testület 18 igen (Kocsis Róbert, Majoros Petronella, Dr. 
Rácz Tiborné, Nagy Bálint, Máté Lajos, Kanizsay Béla, Erdei Gyula, Dr. 
Sóvágó László, Váradi Ferenc, Harsányi István, Szandai Kázmér, Vágó 
Zsolt, Tarcsi András, Dede Ernő, Dr. Papp Jenő, Örvendi László, 
Radácsi Gusztáv, Marosi György Csongor) szavazat mellett, 
tartózkodás és ellenszavazat nélkül elfogadta az előterjesztést és a 
következő határozatot hozta:  
 
  4/2008. (I. 17.) Képviselő-testületi határozat 
 

Hajdúszoboszló Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az 
önkormányzat tulajdonában lévő, a hajdúszoboszlói 2475/17 hrsz-
ú ingatlanból cca. 250 m2 nagyságú – a gáznyomás szabályozót 
körülvevő – területet a gáznyomás szabályozó áthelyezéséig, 
térítésmentesen a Siesta Üdülőszövetkezet használatába adja. Az 
Üdülőszövetkezet a terület használatáért cserébe köteles a 
kerítést saját költségén kiépíteni, valamint gondoskodni a terület 
gondozásáról és karbantartásáról. Ezzel egyidejűleg az 
Üdülőszövetkezet köteles a gáznyomás szabályozó 
megközelítését biztosítani a Tigáz Zrt. szakemberei részére. 
A gáznyomás szabályozó áthelyezését követően az önkormányzat 
forgalmi értéken értékesíti az ingatlanrészt a Siesta 
Üdülőszövetkezet részére. 
Hajdúszoboszló Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
felhatalmazza a polgármestert a terület használatára vonatkozó 
megállapodás aláírására. 
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Felelős: jegyző 
Határidő: 2008. március 31. 

 

B,  
 
Szandai Kázmér: A pénzügyi, gazdasági bizottság megtárgyalta az 
előterjesztést. A bizottsági ülésen a főkönyvelő módosító javaslatot tett, 
mely szerint célszerű lenne az ingatlan értékesítését elhalasztani a 
tárgyalások lefolytatásáig. A bizottság egyhangúlag támogatta ezt a 
javaslatot.   
 
A képviselő-testület a javasolt módosítást 18 igen (Kocsis Róbert, 
Majoros Petronella, Dr. Rácz Tiborné, Nagy Bálint, Máté Lajos, 
Kanizsay Béla, Erdei Gyula, Dr. Sóvágó László, Váradi Ferenc, 
Harsányi István, Szandai Kázmér, Vágó Zsolt, Tarcsi András, Dede 
Ernő, Dr. Papp Jenő, Örvendi László, Radácsi Gusztáv, Marosi György 
Csongor) szavazat mellett, tartózkodás és ellenszavazat nélkül 
elfogadta és a következő határozatot hozta:  
 
  5/2008. (I. 17.) Képviselő-testületi határozat 
 

Hajdúszoboszló Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 
Hetednapi Adventista Egyház ingatlan-vásárlási kérelméről a 
TIGÁZ Zrt-vel folytatott ingatlan-összevonási, feltárási 
tárgyalásokat követően dönt.  

 
  Határidő: 2008. május 30.  
  Felelős:   jegyző  
 

C,  
 
Szandai Kázmér: A pénzügyi, gazdasági bizottság megtárgyalta az 
előterjesztést. Módosító javaslatában a bizottság a bérleti díj 
megállapításánál a piaci árviszonyok érvényesítését javasolja, illetve a 
következő árak megállapítását: az 1. sorszámú ingatlannál 17.478 Ft, a 
2. sorszámúnál 10.797 Ft, a 3. sorszámúnál pedig 37.308 Ft-os áron 
javasolja bérbeadni a bizottság ezen földterületeket. A határozati 
javaslat 2. pontja is módosul: a bérleti díjakat minden évben vizsgálja 
felül a pénzügyi bizottság. Minden év szeptember 30-ig állapítsa meg a 
bizottság a díjakat. A bérleti szerződés határideje is módosul: 2013. 
október 31. Ezen módosításokat a bizottság egyhangúlag támogatta. 
 
Örvendi László: A mezőgazdasági bizottság megtárgyalta az 
előterjesztést és a határozati javaslat 2. pontjának módosítása 
kivételével egyetértett a pénzügyi bizottság által javasolt 
módosításokkal.  
 
A képviselő-testület a bérleti díj módosítására vonatkozó javaslatot 18 
igen (Kocsis Róbert, Majoros Petronella, Dr. Rácz Tiborné, Nagy Bálint, 
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Máté Lajos, Kanizsay Béla, Erdei Gyula, Dr. Sóvágó László, Váradi 
Ferenc, Harsányi István, Szandai Kázmér, Vágó Zsolt, Tarcsi András, 
Dede Ernő, Dr. Papp Jenő, Örvendi László, Radácsi Gusztáv, Marosi 
György Csongor) szavazat mellett, tartózkodás és ellenszavazat nélkül 
elfogadta; azt a javaslatot, mely szerint évente legyen felülvizsgálva a 
bérleti díj, 13 igen (Dr. Rácz Tiborné, Nagy Bálint, Szandai Kázmér, 
Máté Lajos, Kanizsay Béla, Erdei Gyula, Dr. Sóvágó László, Harsányi 
István, Vágó Zsolt, Váradi Ferenc, Tarcsi András, Dede Ernő, Radácsi 
Gusztáv), 1 nem (Dr. Papp Jenő) szavazat és 4 tartózkodás (Kocsis 
Róbert, Marosi György Csongor, Örvendi László, Majoros Petronella) 
mellett támogatta; az előterjesztést 18 igen (Kocsis Róbert, Majoros 
Petronella, Dr. Rácz Tiborné, Nagy Bálint, Máté Lajos, Kanizsay Béla, 
Erdei Gyula, Dr. Sóvágó László, Váradi Ferenc, Harsányi István, 
Szandai Kázmér, Vágó Zsolt, Tarcsi András, Dede Ernő, Dr. Papp 
Jenő, Örvendi László, Radácsi Gusztáv, Marosi György Csongor) 
szavazat mellett, tartózkodás és ellenszavazat nélkül elfogadta és a 
következő határozatot hozta:  
 
  6/2008. (I. 17.) Képviselő-testületi határozat 
 

1. Hajdúszoboszló Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
hozzájárul a hajdúszoboszlói 0243/5 hrsz-ú 5826 m2 területű 
20,27 AK értékű szántó művelési ágú, a 0243/7 hrsz – ú 3599 
m2 területű 12,52 AK értékű szántó művelési ágú, valamint a 
0243/9 hrsz – ú 1 ha 2436 m2 területű 43,28 AK értékű szántó 
művelési ágú külterületi ingatlan bérleti szerződésének 2013. 
október 31-ig szóló meghosszabbításához az alábbiak szerint: 

 
 

2. A bérleti díjakat minden évben vizsgálja felül a pénzügyi 
bizottság és szeptember  30-ig állapítsa meg azokat.  
3. A képviselő-testület felhatalmazza Dr. Sóvágó László 

polgármestert a bérleti szerződések aláírására. 
 

Sor-
szám 

Az ingatlan 
címe 

Bérlő neve, címe Megne-
vezés 

Hrsz. Terület 
(m2) 

Ak érték 

2008 évi 
bérleti díj 

(Ft) 

1. 1
2
. 

Hajdúszo- 
boszló, 

külterület 
Akol dűlő 

Szerbák Gyula 
Hajdúszoboszló 
Papp István u. 

15. 

Szántó 0243/5 5826 
20,27 

17.478.- 

2. 1
3
. 

Hajdúszo- 
boszló, 

külterület 
Akol dűlő 

Gergely Sándor 
Hajdúszoboszló 
Bányász u. 12 

Szántó 0243/7 3599 
12,52 

10.797.-  

3. 1
4
. 

Hajdúszo- 
boszló, 

külterület 
Akol dűlő 

Vágó Sándor 
Hajdúszoboszló 

Szováti u. 37 

Szántó 0243/9 12436 
43,28 

37.308.-  
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Határidő : minden év szeptember 30, illetve 2013. október 31.  
Felelős : polgármester 

D,  
 
Szandai Kázmér: A pénzügyi, gazdasági bizottság megtárgyalta az 
előterjesztést és egyhangúlag támogatta.  
 
A képviselő-testület 16 igen (Kocsis Róbert, Majoros Petronella, Dr. 
Rácz Tiborné, Nagy Bálint, Máté Lajos, Kanizsay Béla, Erdei Gyula, Dr. 
Sóvágó László, Harsányi István, Szandai Kázmér, Vágó Zsolt, Tarcsi 
András, Dede Ernő, Váradi Ferenc, Marosi György Csongor, Örvendi 
László), 1 nem (Dr. Papp Jenő) szavazat és 1 tartózkodás (Radácsi 
Gusztáv) mellett elfogadta az előterjesztést és a következő határozatot 
hozta:  
 
  7/2008. (I. 17.) Képviselő-testületi határozat 
 

Hajdúszoboszló Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
hozzájárul a Hajdúszoboszló, Hóvirág u. 83. szám alatti 3927/165 
hrsz-ú, 1175 m2 nagyságú, beépítetlen terület megnevezésű 
ingatlan bruttó 11.500.000,-Ft vételáron történő értékesítéséhez 
Brizsák Attila és felesége részére. Vevők a vételárat 
egyösszegben, az adásvételi szerződés aláírásával egyidejűleg 
fizetik meg az önkormányzat részére. 
Hajdúszoboszló Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
felhatalmazza a polgármestert az adásvételi szerződés aláírására. 
 
Határidő: 2008. február 28. 
Felelős: jegyző 

 

Ötödik napirend:  

 
Szandai Kázmér: A pénzügyi, gazdasági bizottság megtárgyalta az 
előterjesztést. A módosított határozati javaslatot az előterjesztők újra 
módosították. A bizottsági ülésen elhangzott, hogy a Bárdos Iskolát 
csak 407.160 Ft illeti meg a nyugdíjas étkezők rezsiköltségére. Így a 
határozati javaslat is módosult.  
 
Lőrincz László: A most kiosztott anyag már a javítást is tartalmazza.  
 
Váradi Ferenc: Kérdést tett fel, melyre Lőrincz László válaszolt.   
 
Tarcsi András: Kérdést tett fel, melyre Varga Imre válaszolt.  
 
Dr. Sóvágó László: Nem tudja támogatni a Szép Ernő Kollégium 
pótigényét. 10 hónap telt el a többletkiadás jelentkezése és a pótigény 
benyújtása között.  
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Marosi György Csongor: Nem támogatja a Szép Ernő Kollégium 
pótigényét. Korábban kellett volna jeleznie az intézménynek a 
pótigényt.  
 
Varga Imre: Bizottsági ülésen is felmerült a kérdés, hogy miért 10 
hónap elteltével nyújtotta be az intézmény a pótigényt. Az intézmény 
vezetője elmondta, hogy megpróbálták kigazdálkodni a nyári 
bevételből, ez azonban nem sikerült.  
 
Marosi György Csongor: Az intézmény minden évben a nyári 
bevételeiből próbálja fedezni a többletkiadásait, de minden évben 
veszteséges.  
 
Radácsi Gusztáv: Nem támogatja egyik intézmény pótigényét sem.  
 
A képviselő-testület a nyugdíjas étkezők rezsiköltségét 11 igen (Kocsis 
Róbert, Dr. Rácz Tiborné, Nagy Bálint, Dede Ernő, Dr. Papp Jenő, 
Örvendi László, Harsányi László, Szandai Kázmér, Tarcsi András, Erdei 
Gyula, Dr. Sóvágó László), 3 nem (Váradi Ferenc, Kanizsay Béla, 
Radácsi Gusztáv) szavazat és 4 tartózkodás (Majoros Petronella, Máté 
Lajos, Vágó Zsolt, Marosi György Csongor) mellett támogatta; a 
Szociális Szolgáltató Központ pótigényét 12 igen (Kocsis Róbert, Dr. 
Rácz Tiborné, Nagy Bálint, Vágó Zsolt, Marosi György Csongor, Dr. 
Papp Jenő, Örvendi László, Harsányi László, Szandai Kázmér, Váradi 
Ferenc, Tarcsi András, Erdei Gyula), 1 nem (Radácsi Gusztáv) 
szavazat és 5 tartózkodás (Majoros Petronella, Kanizsay Béla, Dr. 
Sóvágó László, Máté Lajos, Dede Ernő) mellett támogatta; az 
ingyenesen étkező gyermekek miatti pótigényt 15 igen (Kocsis Róbert, 
Majoros Petronella, Dr. Rácz Tiborné, Nagy Bálint, Máté Lajos, 
Kanizsay Béla, Erdei Gyula, Dr. Sóvágó László, Harsányi István, 
Szandai Kázmér, Vágó Zsolt, Tarcsi András, Dr. Papp Jenő, Dede 
Ernő, Örvendi László),és 2 nem (Váradi Ferenc, Radácsi Gusztáv) 
szavazat mellett támogatta; az ingyenes tankönyvek miatti pótigényt 15 
igen (Kocsis Róbert, Majoros Petronella, Dr. Rácz Tiborné, Nagy Bálint, 
Máté Lajos, Kanizsay Béla, Erdei Gyula, Dr. Sóvágó László, Harsányi 
István, Szandai Kázmér, Vágó Zsolt, Tarcsi András, Dr. Papp Jenő, 
Dede Ernő, Marosi György Csongor, Örvendi László),és 2 nem (Váradi 
Ferenc, Radácsi Gusztáv) szavazat mellett támogatta; munkáltatói 
tagdíj miatti pótigényt 13 igen (Kocsis Róbert, Harsányi István, Nagy 
Bálint, Tarcsi András, Dede Ernő, Dr. Papp Jenő, Örvendi László, 
Majoros Petronella, Szandai Kázmér, Vágó Zsolt, Kanizsay Béla, Erdei 
Gyula, Dr. Sóvágó László), 2 nem (Váradi Ferenc, Radácsi Gusztáv) 
szavazat és 3 tartózkodás (Dr. Rácz Tiborné, Marosi György Csongor, 
Máté Lajos) mellett támogatta; a Szép Ernő Középiskolai Kollégium 
energia-pótigényét 7 igen (Kocsis Róbert, Szandai Kázmér, Tarcsi 
András, Örvendi László, Harsányi István, Nagy Bálint, Dr. Papp Jenő), 
6 nem (Vágó Zsolt, Radácsi Gusztáv, Váradi Ferenc, Máté Lajos, 
Marosi György Csongor, Dr. Sóvágó László) szavazat és 4 tartózkodás 
(Majoros Petronella, Kanizsay Béla, Dr. Rácz Tiborné, Erdei Gyula) 
mellett elutasította; az Egyesített Óvodai Intézmény energia-pótigényét 
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16 igen (Kocsis Róbert, Majoros Petronella, Dr. Rácz Tiborné, Nagy 
Bálint, Máté Lajos, Kanizsay Béla, Erdei Gyula, Dr. Sóvágó László, 
Harsányi István, Szandai Kázmér, Vágó Zsolt, Tarcsi András, Dr. Papp 
Jenő, Dede Ernő, Örvendi László, Váradi Ferenc) és 1 nem (Radácsi 
Gusztáv) szavazat mellett támogatta; a Szép Ernő Középiskolai 
Kollégium pótigényét 8 igen (Kocsis Róbert, Szandai Kázmér, Kanizsay 
Béla, Dr. Papp Jenő, Harsányi István, Nagy Bálint, Dede Ernő, Örvendi 
László), 7 nem (Váradi Ferenc, Vágó Zsolt, Radácsi Gusztáv, Dr. 
Sóvágó László, Dr. Rácz Tiborné, Máté Lajos, Marosi György Csongor) 
szavazat és 3 tartózkodás (Majoros Petronella, Erdei Gyula, Tarcsi 
András) mellett elutasította és a következő határozatot hozta:  
 
  8/2008. (I. 17.) Képviselő-testületi határozat 

 
Hajdúszoboszló Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
7.726 ezer Ft pótelőirányzatot biztosít az alábbi intézmények 
részére: 
1. Szép Ernő Kollégium     2.527 eFt. 
2. Bárdos Lajos Ált. Iskola     1.095 eFt. 
3. Polgármesteri Hivatal           307 eFt.  
4. Egyesített Óvoda      2.695 eFt. 
5.        Szociális Szolgáltató Központ   1.102  eFt. 
 
A fenti összeg forrása: a 2007. évi költségvetésről szóló 4/2007 (II. 
22.) számú önkormányzati rendelet 13 számú melléklet étkezési 
hozzájárulás különbözetének maradványa.  
Pénzmaradvány elszámoláskor a tényleges felhasználás 
ellenőrzésre kerül, és amennyiben maradvány van, azt az 
intézménytől el kell vonni.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős:   jegyző 

 

Hatodik napirend:  

 
Nagy Bálint: A kulturális és sport bizottság megtárgyalta az 
előterjesztést és egyhangúlag támogatta.  
 
Máté Lajos: Az idegenforgalmi bizottság is megtárgyalta az 
előterjesztést és egyhangúlag támogatta. A programok 
kommunikációjára 2008-ban nagyobb hangsúlyt kell fektetni. A 
bizottság az idei idegenforgalmi célkeretből és városmarketing-keretből 
is támogatja a sport bizottság célkitűzéseit.   
 
Erdei Gyula: A különböző rendezvények propagálásánál különösen 
fontos az internet előtérbe helyezése. A programfüzet kiadásának 
határidejét javasolja szeptember 30-ra előrehozni az idei évben.  
 
Tarcsi András: Kérdést tett fel, melyre Nagy Bálint válaszolt.  
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A képviselő-testület a javasolt módosítással együtt 16 igen (Kocsis 
Róbert, Majoros Petronella, Dr. Rácz Tiborné, Nagy Bálint, Máté Lajos, 
Kanizsay Béla, Erdei Gyula, Dr. Sóvágó László, Harsányi István, 
Szandai Kázmér, Vágó Zsolt, Tarcsi András, Dr. Papp Jenő, Örvendi 
László, Marosi György Csongor, Váradi Ferenc) szavazat és 1 
tartózkodás (Radácsi Gusztáv) mellett elfogadta az előterjesztést és a 
következő határozatot hozta:  
 
 
  9/2008. (I. 17.) Képviselő-testületi határozat 
 

1. Hajdúszoboszló Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
az általa létrehozott Programkoordinációs Bizottság éves 
munkájáról szóló beszámolót elfogadja.  

2. A Programkoordinációs Bizottság elmúlt 2 éves munkája során 
szerzett tapasztalatai alapján megállapítható, hogy a város 
kulturális életében (elsősorban a kiemelt nyári szezonban 
tartandó nagy rendezvényekre, valamint a kiemelkedő és/vagy 
helytörténeti jelentőségű évfordulók megünneplésére) szükség 
van egy integráló szervezeti egységre, az operatív munkát 
irányító koordináló szervezetre, ezért Hajdúszoboszló Város 
Önkormányzatának Képviselő-testülete 2008-ban is 
felhatalmazza a Programkoordinációs Bizottságot 
(munkacsoportot) a Szervezeti és Működési Szabályzat 
alapján történő működéshez.  

 
Határidő: 2008. december 31.  
Felelős:   oktatási irodavezető  

 

Hetedik napirend:  
 
Nagy Bálint: A kulturális és sport bizottság megtárgyalta az 
előterjesztést, módosította a határozati javaslatot. A művelődés és 
kultúra területén dolgozók javasolták, hogy a finn testvérvárossal, 
Walkeakoskival ne szűnjön meg a kapcsolat. A bizottság elfogadta ezt 
a javaslatot.  
 
Máté Lajos: Az idegenforgalmi bizottság is megtárgyalta az 
előterjesztést. A kulturális bizottság határozatával egyetértett, mely 
szerint Walkeakoskival ne szűnjön meg a testvérvárosi kapcsolat. A 
város énekkarával nagyon jó a kapcsolat. Elképzelhető, hogy 
kommunikációs hiba miatt nem sikerült kialakítani a megfelelő 
kapcsolatot a két városnak. A bizottság felhívta az énekkar figyelmét, 
hogy emlékeztessék a partnert arra, hogy jó kapcsolat mellett a 
formaságokra is figyeljen.   
 
Dr. Sóvágó László: Nem egyenrangú a kapcsolat a finnekkel. 
Többszöri meghívásnak sem tettek eleget.  
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Kocsis Róbert: A megszűnt lengyel testvérvárosok helyett érdemes 
lenne újakat keresni, amelyekkel fel lehet venni a kapcsolatot, egyrészt 
a hagyományos lengyel-magyar barátság, másrészt az idegenforgalmi 
érdekek miatt.  
 
Nagy Bálint: A bizottsági ülésen érvként hangzott el, hogy nem csak az 
énekkarnak és a művészeti iskolának van kapcsolata a finn 
testvérvárossal, hanem működik egy magyar-finn baráti kör is.    
 
A képviselő-testület azt a javaslatot, mely szerint szűnjön meg a 
testvérvárosi kapcsolat Walkeakoskival 10 igen (Dr. Sóvágó László, 
Kocsis Róbert, Harsányi István, Nagy Bálint, Tarcsi András, Erdei 
Gyula, Majoros Petronella, Szandai Kázmér, Máté Lajos, Dede Ernő), 4 
nem (Váradi Ferenc, Vágó Zsolt, Dr. Rácz Tiborné, Kanizsay Béla) 
szavazat és 4 tartózkodás (Radácsi Gusztáv, Dr. Papp Jenő, Örvendi 
László, Marosi György Csongor) mellett támogatta; Zyrardów, Palanga, 
Krynica városokkal a testvérvárosi kapcsolat megszűnését 18 igen 
(Kocsis Róbert, Majoros Petronella, Dr. Rácz Tiborné, Nagy Bálint, 
Máté Lajos, Kanizsay Béla, Erdei Gyula, Dr. Sóvágó László, Váradi 
Ferenc, Harsányi István, Szandai Kázmér, Vágó Zsolt, Tarcsi András, 
Dede Ernő, Dr. Papp Jenő, Örvendi László, Radácsi Gusztáv, Marosi 
György Csongor) szavazat mellett, tartózkodás és ellenszavazat nélkül 
támogatta és a következő határozatot hozta:  
 
  10/2008. (I. 17.) Képviselő-testületi határozat 
 

Hajdúszoboszló Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 
beszámolót elfogadja és megállapítja, hogy Walkeakoski, 
Zyrardów, Palanga, Krynica esetében a testvérvárosi kapcsolat 
megszűnt. 
Felhatalmazza a polgármestert, hogy a tényről az érintett városok 
vezetőit értesítse. 
 
Határidő: 2008. február 29. 
Felelős:    polgármester  

 

Nyolcadik napirend:  

 
Harsányi István: A városfejlesztési, műszaki bizottság megtárgyalta az 
előterjesztést és egyhangúlag támogatta.  
 
Marosi György Csongor: A hivatal levélben megkereste a bankot, 
amelyben kérte, hogy a bank a szükséges munkálatokat 30 napon belül 
végeztesse el. Amennyiben ez nem történik meg, a hivatal 
felülvizsgáltatja a használati engedélyt. Ez esetben az önkormányzat 
végezteti el a munkálatokat.  
 
A képviselő-testület 17 igen (Kocsis Róbert, Majoros Petronella, Dr. 
Rácz Tiborné, Nagy Bálint, Máté Lajos, Kanizsay Béla, Erdei Gyula, Dr. 
Sóvágó László, Váradi Ferenc, Harsányi István, Szandai Kázmér, Vágó 
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Zsolt, Tarcsi András, Dede Ernő, Dr. Papp Jenő, Örvendi László, 
Radácsi Gusztáv) szavazat és 1 tartózkodás (Marosi György Csongor) 
mellett elfogadta az előterjesztést és a következő határozatot hozta:  
 
  11/2008. (I. 17.) Képviselő-testületi határozat 
 

 Hajdúszoboszló Város Önkormányzata Képviselő-testülete az 
OTP és a K&H Bank épülete között található, a bank pénzszállító 
autói részére fenntartott terület helyreállításával kapcsolatosan az 
alábbi döntést hozza: 
Amennyiben a bank az érintett területet nem állítja helyre, úgy 
annak használati engedélyét a Városfejlesztési, Műszaki Bizottság 
vizsgálja felül, adott esetben vonja vissza. 
Amennyiben az érintett terület önkormányzati használatra kerül 
vissza, úgy annak helyreállítási költségeit a 2008 évi 
költségvetésben tervezni szükséges. 
 
Határidő: költségvetés függvényében 2008. április 30. 
Felelős:  jegyző 

 

Kilencedik napirend:  

 
Harsányi István: A városfejlesztési, műszaki bizottság megtárgyalta az 
előterjesztést és egyhangúlag támogatta. Az a kérése főépítész úrhoz, 
hogy a védőerdő méretét, mennyiségét vizsgálják meg, amiatt, hogy ha 
közelebb kerül a városhoz a szennyvíztisztító telep, nem lesz-e 
nagyobb mértékű a városban a szennyezés.   
 
Tarcsi András: A HAGE Zrt levelében az szerepel, hogy a tisztítási 
technológia szennyvízkezelési volumene változik csupán, a terület 
használati jellege nem. Ez úgy értelmezhető, hogy a technológiában 
semmilyen változás nem fog történni.  
 
Örvendi László: Javasolja, hogy előbb a szakhatóságok véleményét 
várja meg a testület, utána döntsön az engedélyezésről.  
 
Dr. Vincze Ferenc: Évek óta fennálló probléma oldódik meg, ha 
támogatja a képviselő-testület a javaslatot.  
 
Kocsis Róbert: Nem győzték meg az elhangzott érvek arról, hogy 
bármilyen változás is lesz a technológiában és nem lesz kevesebb 
szennyezés. Nem tudja támogatni a javaslatot.  
 
Dr. Sóvágó László: Javasolja, hogy a következő ülésen döntsön a 
testület és kérje be addig a szakhatóságok véleményét.  
 
Kérdést Kocsis Róbert és Máté Lajos tett fel, melyre Tokai-Kiss Gábor 
válaszolt.  
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A képviselő-testület Dr. Sóvágó László módosító javaslatát, mely 
szerint a következő testületi ülésen legyen tárgyalva az előterjesztés, 
18 igen (Kocsis Róbert, Majoros Petronella, Dr. Rácz Tiborné, Nagy 
Bálint, Máté Lajos, Kanizsay Béla, Erdei Gyula, Dr. Sóvágó László, 
Váradi Ferenc, Harsányi István, Szandai Kázmér, Vágó Zsolt, Tarcsi 
András, Dede Ernő, Dr. Papp Jenő, Örvendi László, Radácsi Gusztáv, 
Marosi György Csongor) szavazat mellett, tartózkodás és ellenszavazat 
nélkül támogatta és a következő határozatot hozta:  
 
  12/2008. (I. 17.) Képviselő-testületi határozat 
 

Hajdúszoboszló Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 
HAGE Zrt. kérelmére a jelen előterjesztés alapján nem kívánja 
módosítani a hatályos településrendezési tervé. Kéri az 
előterjesztés kiegészítését a várható környezeti hatások és a 
tervezett technológia ismertetésével, melyet a következő ülésre 
ismételten elő kell terjeszteni. Az ülésre célszerű a HAGE Zrt. 
képviselőjét is meghívni. 
  
Határidő:     2008. február 28. 
Felelős:       főépítész 

 

Tizedik napirend:  
 
Váradi Ferenc: Az előterjesztésben szerepel, hogy egy 8 gyermekes 
család számára egy 1993-ban épült, azóta üresen álló szociális 
bérlakás kiutalását indítványozza. A lakás felújításra szorul, a VgZrt 
vezérigazgatója ígéretet tett, vállalja a lakás felújítását, hogy 
beköltözhető legyen.  
 
Dr. Rácz Tiborné: A média ne legyen felhasználva szociális ügyek 
megoldására. Ezek az ügyek nagyon sok embert érintenek. Az 
egészségügyi, szociális bizottság valamennyi tagja egyetértett abban, 
hogy a szociálisan rászorultaknak lehetőség szerint minden támogatást 
oda kell ítélni. Ilyen lehetőség a szociális bérlakás is. A városban kb. 
200 család vár szociális bérlakásra. Más családokkal szemben 
méltánytalan az, hogy egyes családokat felkarolva elveszik a 
lehetőséget, hogy ők is pályázhassanak a bérlakásokra. Ennél a 
családnál nem áll fenn rendkívüli élethelyzet. Helyi rendelet nem teszi 
lehetővé a lakás kiutalását.  
 
Marosi György Csongor: Az ügyrendi, igazgatási, jogi bizottság 
megtárgyalta az előterjesztést, nem támogatta azt. Jogi szempontból 
vizsgálta a bizottság az indítványt és megállapította, hogy jogilag nem 
támogatható.  
 
Radácsi Gusztáv: Támogatja a bizottsági véleményeket. Nem ért 
egyet azzal, hogy a média segítségével támogassanak családokat. 
Most fog döntés születni, elhamarkodottnak gondolja a VgZrt 
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vezérigazgatójának előterjesztését. Nem támogatja az előterjesztést 
ilyen formában.  
 
Kocsis Róbert: Ha pályázati kiírásra kerül sor a lakások ügyében, 
valószínű, hogy ez a család nem fog pályázatot benyújtani. 
Amennyiben a rendelet nem teszi lehetővé, hogy krízishelyzeteket 
kezeljen, akkor javasolja, hogy módosítsa a testület a rendeletet. 
Kérdést tett fel, melyre Dr. Sóvágó László válaszolt.  
 
Dr. Sóvágó László: Ilyen helyzeteknél a gyerekek érdekét kell nézni.  
 
Majoros Petronella: Rendkívüli élethelyzetek mindig vannak, ezt fel 
kell ismernie mindenkinek. Ennél a családnál is fennáll a rendkívüli 
élethelyzet, hisz nincs még egy olyan család, ahol 8 gyermek él 
városon kívül. Nem lát esélyt arra, hogy a dűlőutak, ahonnan bejárnak a 
városba, a közeljövőben felújításra kerüljenek. A család 
életkörülményein kell változtatni. Ha van lehetőség segíteni, akkor élni 
kell ezzel a lehetőséggel. Amennyiben megkapják a szociális bérlakást, 
a lakbért fizetni fogják. Kéri a testületet, hogy támogassa a javaslatot.  
 
Vágó Zsolt: A szegénység elleni küzdelemnek a pénz és az előítéletek 
az ellenségei. Az országban több, mint 1 millióan élnek nem megfelelő 
lakáskörülmények között. Segíteni kell ezeken az embereken, közös 
erővel küzdhető le a szegénység. Érdemes lenne az önkormányzatnak 
felvennie a kapcsolatot olyan alapítvánnyal, amely a szegények 
számára épít lakásokat.  
 
Váradi Ferenc: Aki szociálisan érzékeny, az támogassa a javaslatot. 
Meg kell pályáztatni a bérlakásokat.  
 
Marosi György Csongor: Ügyrendi javaslata van, mely szerint döntsön 
a testület és legyen lezárva a vita.  
 
Dr. Vincze Ferenc: A rendeletet lehet módosítania a testületnek. 
Amennyiben van a költségvetésben forrás, akkor a meglévő 
bérlakásokat felújítás után szociális célra meg lehet hirdetni, de 
rendkívüli élethelyzetek esetére is hagyni kell lakásokat. Nem lehet 
tudni, hogy a meghirdetett lakásokra hányan jelentkeznének és 
igazságosan, méltányosan hogyan lehet odaítélni ezeket. A helyi 
rendeletet azonban be kell tartani.    
 
Nagyné dr. Kézi Éva: Legalább 200 olyan család él a városban 
rosszabb szociális körülmények között, mint a szóban forgó család. Az 
önkormányzatnak egyenlő esélyeket kellene biztosítani minden család 
számára. A jelenlegi szabályozások szerint jogszerűen nem lehet 
odaítélni a lakásokat.  
 
Harsányi István: Javasolja, hogy a VgZrt újítsa fel a bérlakásokat, az 
önkormányzat pedig írjon ki pályázatot a lakásokra. Így ténylegesen a 
leginkább rászorulók kapnák meg a lakásokat.  
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Mészáros Sándor: A VgZrt kötelességének érezte a kérelem alapján 
az előterjesztés elkészítését, ami nem rendelet-ellenes. Nincs 
lakásbérbeadási jegyzék, így nincs mit meghirdetni. Az önkormányzati 
rendeletet kell módosítani.  
 
A képviselő-testület Marosi György Csongor képviselő úr javaslatát, 
mely szerint legyen lezárva a vita, 16 igen (Marosi György Csongor, 
Majoros Petronella, Dr. Rácz Tiborné, Nagy Bálint, Máté Lajos, 
Kanizsay Béla, Erdei Gyula, Dr. Sóvágó László, Váradi Ferenc, 
Harsányi István, Szandai Kázmér, Vágó Zsolt, Dede Ernő, Dr. Papp 
Jenő, Örvendi László, Radácsi Gusztáv) szavazat és 2 tartózkodás 
(Kocsis Róbert, Tarcsi András) mellett elfogadta; Harsányi István 
képviselő úr javaslatát, mely szerint írjon ki pályázatot az 
önkormányzat, 5 igen (Harsányi István, Kanizsay Béla, Dr. Papp Jenő, 
Radácsi Gusztáv, Dede Ernő), 4 nem (Váradi Ferenc, Dr. Rácz Tiborné, 
Majoros Petronella, Vágó Zsolt) szavazat és 9 tartózkodás (Kocsis 
Róbert, Nagy Bálint, Tarcsi András, Erdei Gyula, Örvendi László, 
Szandai Kázmér, Máté Lajos, Marosi György Csongor, Dr. Sóvágó 
László) mellett elutasította; Mezei István és családja részére szociális 
bérlakás kiutalását 11 igen (Kocsis Róbert, Majoros Petronella, Vágó 
Zsolt, Marosi György Csongor, Dede Ernő, Dr. Sóvágó László, Váradi 
Ferenc, Nagy Bálint, Tarcsi András, Kanizsay Béla, Erdei Gyula), 2 nem 
(Dr. Rácz Tiborné, Radácsi Gusztáv) szavazat és 5 tartózkodás 
(Harsányi István, Máté Lajos, Örvendi László, Szandai Kázmér, Dr. 
Papp Jenő) mellett támogatta; Kovács Jánosné és családja részére 
szociális bérlakás kiutalását 11 igen (Kocsis Róbert, Majoros 
Petronella, Vágó Zsolt, Marosi György Csongor, Dede Ernő, Dr. Sóvágó 
László, Váradi Ferenc, Nagy Bálint, Tarcsi András, Kanizsay Béla, 
Erdei Gyula), 2 nem (Dr. Rácz Tiborné, Radácsi Gusztáv) szavazat és 
5 tartózkodás (Harsányi István, Máté Lajos, Örvendi László, Szandai 
Kázmér, Dr. Papp Jenő) mellett támogatta és a következő határozatot 
hozta:  
 
  13/2008. (I. 17.) Képviselő-testületi határozat 
 

a, Hajdúszoboszló Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
a Tokay u. 70-72. szám alatti szociális bérlakásokat összevonás 
és felújítást követően Mezei Istvánné és Mezei István, valamint 8 
gyermeke részére 5 év időtartamra kiutalja.  
 
b, Hajdúszoboszló Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
a Tokay u. 66. szám alatti szociális bérlakást Kovács Jánosné és 
Kovács Margit, valamint unokája, Kovács Noémi részére 5 év 
időtartamra kiutalja. 
 
Határidő: 2008. február 15.  
Felelős:   VgZrt vezérigazgatója  

     

Tizenegyedik napirend:  
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A képviselő-testület 16 igen (Kocsis Róbert, Harsányi István, Nagy 
Bálint, Máté Lajos, Radácsi Gusztáv, Kanizsay Béla, Erdei Gyula, Dr. 
Sóvágó László, Majoros Petronella, Szandai Kázmér, Vágó Zsolt, 
Tarcsi András, Marosi György Csongor, Dede Ernő, Dr. Papp Jenő, 
Örvendi László) szavazat mellett, tartózkodás és ellenszavazat nélkül 
elfogadta az előterjesztést és a következő határozatot hozta:  
 
  14/2008. (I. 17.) Képviselő-testületi határozat 
 

I. Hajdúszoboszló Város Önkormányzatának Képviselő-
testülete a közoktatásról szóló 1993. évi LXXIX. tv. 102. § 
(2) a, pontjában meghatározott jogkörében eljárva a Pávai 
Vajna Ferenc Általános Iskola alapító okiratát az 
előterjesztésben szereplő módosításokkal jóváhagyja.  

II. A módosított alapító okirat 2008. szeptember 1-i dátummal 
lép hatályba. A módosított alapító okirat hatályba 
lépésének időpontjától hatályát veszti az intézmény 
jelenleg érvényben lévő, a 162/2006. (VIII. 31.) sz. 
képviselő-testületi határozata alapján kiadott alapító 
okirata.  

Határidő: 2008. január 31.  
Felelős:    jegyző  

 

Tizenkettedik napirend:  
 
A képviselő-testület 16 igen (Kocsis Róbert, Harsányi István, Nagy 
Bálint, Máté Lajos, Radácsi Gusztáv, Kanizsay Béla, Erdei Gyula, Dr. 
Sóvágó László, Majoros Petronella, Szandai Kázmér, Vágó Zsolt, 
Tarcsi András, Marosi György Csongor, Dede Ernő, Dr. Papp Jenő, 
Örvendi László) szavazat mellett, tartózkodás és ellenszavazat nélkül 
elfogadta az előterjesztést és a következő határozatot hozta:  
 
  15/2008. (I. 17.) Képviselő-testületi határozat 
 
  Hajdúszoboszló Város Önkormányzatának Képviselő-testülete  
  2008. január 1-től Dr. Sóvágó László polgármester alapilletményét 
  havi 521.775 Ft-ban, míg költségtérítését az említett összeg 30%- 
  ában, 156.533 Ft-ban állapítja meg.  
 
  Határidő: azonnal  
  Felelős:   jegyző  

 
Tizenharmadik napirend:  
 
A képviselő-testület 18 igen (Kocsis Róbert, Majoros Petronella, Dr. 
Rácz Tiborné, Nagy Bálint, Máté Lajos, Kanizsay Béla, Erdei Gyula, Dr. 
Sóvágó László, Váradi Ferenc, Harsányi István, Szandai Kázmér, Vágó 
Zsolt, Tarcsi András, Dede Ernő, Dr. Papp Jenő, Örvendi László, 
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Radácsi Gusztáv, Marosi György Csongor) szavazat mellett, 
tartózkodás és ellenszavazat nélkül támogatta az előterjesztést és a 
következő határozatot hozta:  
 
  16/2008. (I. 17.) Képviselő-testületi határozat 
 

Hajdúszoboszló Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról január hónapban 
adott jelentést tudomásul veszi.  
 
Határidő: - 
Felelős: - 

 

Tizennegyedik napirend:  
 
Marosi György Csongor: Az ülés előtt kiosztásra került egy levél 
Polyák Ferenctől, a HA-VER vezetőjétől. Van azonban egy másik levél 
is, amit Polyák Úr írt Ficsor Ádám szakállamtitkár úrnak, ennek 
tartalmát ismertette a testülettel.       
 
Dede Ernő: A tájékoztatóban található egy levél Hagyó Miklóstól, 
fővárosi főpolgármester-helyettestől, amely levél felhívás a demokrácia 
védelméért. Javasolja, hogy ennek elfogadásáról külön szavazzon a 
testület.  
 
Marosi György Csongor: Már korábban volt megkeresés egy párttól, 
amit nem támogatott a testület. Ebben az esetben is így kell eljárni. A 
testületnek politikától mentesnek kell lennie.  
 
Váradi Ferenc: Nem támogatja Hagyó úr levelét.  
 
A képviselő-testület 13 igen (Majoros Petronella, Nagy Bálint, Máté 
Lajos, Marosi György Csongor, Dede Ernő, Dr. Papp Jenő, Örvendi 
László, Harsányi István, Vágó Zsolt, Radácsi Gusztáv, Kanizsay Béla, 
Erdei Gyula, Dr. Sóvágó László) és 2 nem (Kocsis Róbert, Váradi 
Ferenc) szavazat mellett a két képviselő-testületi ülés közötti 
eseményekről szóló tájékoztatót tudomásul vette.  
 

Tizenötödik napirend:  
 
A,  
 
Erdei Gyula: Elfogadja a parkolással kapcsolatos interpellációra kapott 
választ. 

 
B,  
 
Váradi Ferenc: Elfogadja a városi zászlókkal kapcsolatos 
interpellációra kapott választ.  
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C,  
 
Nagy Bálint: Elfogadja a mozival kapcsolatos interpellációra kapott 
választ.  

 
D,  
 
Marosi György Csongor: Elfogadja a fenyőfa-árusokkal kapcsolatos  
interpellációra kapott választ.  

 
E,  
 
Kocsis Róbert: Elfogadja a Bárdos Iskola környéki parkolással 
kapcsolatos interpellációra kapott választ.  

 
F,  
 
Majoros Petronella: Elfogadja a buszvárókkal és egyéb témákban tett 
interpellációira kapott választ.  
 

Kérdések:  
 
Marosi György Csongor: Jegyző Úrhoz intézi kérdését. Továbbra is 
sok panasz érkezik a Szilfákalja belső udvarán lakóktól, hogy 
hétvégenként nem tudnak aludni, illetve nem mernek lemenni éjszaka a 
parkba. A Rendőrségtől várnak segítséget a lakók. Kéri, hogy segítsen 
Jegyző Úr megoldani a problémát.   
 
Dr. Vincze Ferenc: Írásban ad választ a kérdésre.  
 
Radácsi Gusztáv: Jegyző Úrhoz intézi kérdését. Korábbi testületi 
ülésen kérdést tett fel a Fürdő utcai építkezésnél levő kaotikus forgalmi 
helyzettel kapcsolatosan. Azóta sem kapott választ erre a kérdésre.  
 
Dr. Vincze Ferenc: Írásban ad választ a kérdésre.  
 
Harsányi István: Jegyző Úrhoz intézi kérdését. Több lakossági 
megkeresés érkezett hozzá a hulladékszállítással kapcsolatosan. 
Finomításokat kellene eszközölni a rendeleten. Különösen az idősek 
számára kellene kedvezményt adni. Olyan minimális a hulladékuk, 
aminek elszállítását az önkormányzatnak fel kellene vállalni.  
 
Dr. Vincze Ferenc: A márciusi testületi ülésen lesz napirenden a 
rendelettel kapcsolatos korrekciós javaslat.  
 
Váradi Ferenc: Jegyző Úrhoz és Főmérnök Asszonyhoz intézi 
kérdéseit. A nádudvari hulladéklerakó ügyével kapcsolatosan 
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szeptemberben a Megyei Bíróságon volt tárgyalás. Milyen eredményt 
hozott ez és mikorra várható folytatás? Másik kérdése, hogy a Tesco 
beüzemelése mikorra várható? Főmérnök Asszonytól kérdezi, hogy 
elkészült-e a fakataszter és milyen intézkedés van a karbantartására? A 
Harangház kivilágítása jelenleg nem működik. Mikor várható ennek 
javítása?  
 
Dr. Vincze Ferenc: Februárban új tárgyalás lesz. A Tesco megnyitása 
nyáron várható, jelenleg az engedélyezésnél tartanak.  
 
Szilágyiné Pál Gyöngyi: Elkészült a fakataszter. A Harangház 
világításának hibáját megvizsgálja az iroda.  
 
Majoros Petronella: Jegyző Úrhoz intézi kérdését. A 
hulladékszállításról szóló rendelet a lakosság körében nem váltotta be a 
hozzá fűzött reményeket. A márciusban napirendre kerülő korrekciós 
javaslat mennyiben oldja meg az idősek vagy kevés hulladékot 
termelők gondját?  
 
Dr. Vincze Ferenc: A korrigált rendszer beváltotta a reményeket, a 
lakosság többsége megérti és elfogadja. Ki fog terjedni a javasat ezekre 
a problémákra is. A matrica vásárlása kötelező. Aki szociális helyzete 
miatt nem tudja megvenni a matricát, kérhet lakásfenntartási 
támogatást. 
 

Interpellációk:  
 
Vágó Zsolt: Jegyző Úrhoz intézi interpellációit. A vasútállomáson levő 
hajléktalanok helyzetével kapcsolatosan elmondta, hogy egyre 
súlyosabb állapotok vannak az állomáson. Több lakó is megkereste, 
hogy tegyen valamit az önkormányzat ez ellen. Volt már példa arra is, 
hogy az utasokat kizavarták a váróteremből a hajléktalanok. Kéri 
Jegyző Urat, hogy dolgozzon ki egy cselekvési programot a probléma 
megoldására. A Csatornakertben a dűlő-névtáblák még mindig nem 
lettek elkészítve, ezt pótolni kell. Az idegenforgalmi szezon kezdete 
előtt érdemes lenne román nyelvű információs táblákat kihelyezni a 
városban, mivel évről évre egyre több román vendég érkezik. A Szováti 
útfél karbantartását is szükséges elvégezni. Az Erzsébet utcán levő 
hirdetőtáblát néhány hónapja letörték, most a fákat ragasztják tele 
hirdetésekkel. Kéri, hogy a hivatal vegye fel a kapcsolatot a VgZrt-vel 
és pótolják a hirdetőtáblát. Utolsó interpellációja pedig az állattartási 
rendelettel kapcsolatos. 3 hónap elteltével úgy látja, hogy nagyon 
szigorú rendelet született. Felül kell vizsgálni a rendeletet, módosítani 
kell úgy, hogy azoknak az állattartóknak, akik kis jövedelműek és nem 
sértették meg az állattartási szabályokat, legyen lehetőség arra, hogy 
tartsanak továbbra is állatokat.  
 
Dr. Vincze Ferenc: A rendelettel kapcsolatban elmondottak nem 
interpellációnak minősülnek, hanem képviselői indítvány tárgya lehet. A 
román nyelvű táblák kihelyezése és a hirdetőtábla kérdése is 
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költségvetést érintő téma. A vasútállomáson levő hajléktalanok 
problémájára az egyetlen megoldás, ha levelet ír az önkormányzat a 
MÁV-nak, ők azonban mindenhol megengedték a hajléktalanok 
számára a vasútállomáson tartózkodást. Nincs egyéb törvényes 
lehetőségünk.   
 
Szandai Kázmér: Főmérnök Asszonyhoz intézi interpellációját. A 
József Attila - Lovas utca sarkán található kettős villanyoszloppal 
kapcsolatosan lakossági megkeresés érkezett hozzá. Az oszlop nagyon 
közel van az útkereszteződéshez. A nyári szezonban megnövekedett 
forgalomban a kikanyarodás nagyon veszélyessé vált emiatt. Kéri, hogy 
amennyiben nyer az útfelújítási pályázat, akkor ez a probléma is 
kerüljön megoldásra. Ugyanígy kéri megvizsgálni a József Attila – Major 
utca, illetve a József Attila – Szurmai utca kereszteződésében levő 
villanyoszlopokat is.  
 
Szilágyiné Pál Gyöngyi: Az oszlopok áthelyezése az útfelújítási 
pályázat része. Amennyiben nem lesz lehetőség pályázat keretében 
megoldani az áthelyezést, akkor be kell tervezni a költségvetésbe ezen 
költségeket.  
 

Bejelentések:  
 
Márton Attila:  
 
A képviselő-testület 17.00 órakor zárt ülésen folytatta munkáját.  
 
 

K.m.f. 
 

 Dr.Sóvágó László              Dr.Vincze Ferenc 
            polgármester                                                       jegyző 
 

 
 

 
 
 

 


